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Tid och plats Fredag den 28 februari 2020, kl. 14.00 
plats: Frösjön/Lockvattnet, Elektron 

Närvarande 

Frånvarande 

Ingrid Jerneborg Glitnne (M), Sami Smedberg (S), Sören Granberg (C), Chris 
Åkerström (V), Ingalill Karlsdotter (PRO Gnesta), Marie-Louise Lundström 
(PRO Gnesta), Sivert Eklöf (PRO Stjärnhov), Ann-Sofie Lindström (SPF), Bengt 
Landin (SPF), Elisabet Nilsson (PUB), Agneta Johansson (PUB), Kerstin Landin 
(HRF) 
Helen Brodin, verksamhetschef administration- och bistånd, Adam Hedstig, 
teamledare administration- och bistånd, Susann Markussen, handläggare 
bostadsanpassning, Pernilla Karlsson, enhetschef daglig verksamhet 

Göran Ehrenhorn (SD), Sture Nilsson (SFR), Inger Ivarsson (PRO Stjärnhov), 
Gunilla Bränström, Margareta Bergdahl (PRO Gnesta) (företräddes av Marie-
Louise Lundström) 

Sekreterare Marie Solter 

Justerare Ann-Sofie Lindström 

Möte i pensionärs- och omsorgsrådet 2020-02-28 

§ 1 Sammanträdets öppnade samt upprop 

Ingrid Jerneborg Glimne öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 

§ 2 Val av justerare och tid för justering 

Ann-Sofie Lindström väljs att justera protokollet fredag den 6 mars kl. 14.00, 
Elektron. 

§ 3 Godkännande av dagordningen 

Rådet godkänner dagordningen. 

§ 4 Föregående protokoll 

Svar på rådets skrivelse om badstolen Hippocampus har inkommit från Malin 
Bro quist. Svaret delas ut till rådet samt biläggs protokollet. 

Protokollet läggs till handlingarna. 

§ 5 LSS boende, Pernilla Karlsson 

Pernilla Karlsson informerar om den flytt som kommer att ske från Kullagatans 
boende till de egna lägenheterna på Åkervägen. Flytten från Kullagatan till 
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Åkervägen kommer att påbörjas sista veckan i maj. Det är dagsläget inte klart 
vilka eller hur många som kommer att flytta. 

På Kullagatan bor idag åtta personer och på Åkervägen finns 12 lägenheter. Det 
innebär att det efter sommaren kommer att flytta in nya personer. Det finns 
även lägenheter som är vikta för personal och till gernensamhetsutrymmen. På 
Åkervägen har man ett eget kontrakt till skillnad från Kullagatan, där man hyr 
sin lägenhet av Gnesta kommun. 

Pernilla svarar på rådets frågor: 

Fråga: Kommer det att bo personer kvar på Kullagatan? 
Svar: Ja 

Fråga: Är grannar införstådda med att det blir ett "boende" på Åkervägen? 
Svar: Jag har inte fått några synpunkter till mig. 

Fråga: Hur ska de som bot på Åkervägen ta sig till daglig verksamhet? 
Svar: Det är individuellt, en del kommer säkert att gå och andra kommer 
eventuellt att ansöka om arbetsresa. 

Fråga: Vad ska det bli av lägenheterna på Kullagatan? 
Svar: Planering pågår men det är i dagsläget inte klart. Om förvaltningen inte har 
behov av lägenheterna kommer de att återgå till att vara vanliga lägenhter. 

Fråga: kommer det att bli äldreboende? 
Svar: Antagligen inte eftersom de är dåligt tillgänglighetsanpassade. 

§ 6 Platser vi äldreboenden, Helen Brodin 

Kortvårdsplatsema har utökats från 10 st till 14 st. Vi har för närvarande ingen 
kö och behöver inte köpa platser. På Frustunagården finns en avdelning som är 
redo för att öppnas upp vid en eventuell utökning av behovet. 

Om en person boende i en annan kommun har sökt plats i Gnesta är det 
personens hemkommun som är ansvarig och står för kostnaden fram till dess att 
personen får en plats i Gnesta kommun. 

Som kommentar till utlämnad köstatistik berättar Helen Brodin att anledning till 
att man tackar nej till en plats t.ex. kan vara att man tycker att hyran är för dyr 
eller att man vill flytta dit där man känner någon. 

Fråga: Har äldreboomen varit eller kommer den? 
Svar: Internationellt ser man att toppen nås ungefär år 2030 men i Gnesta kan 
den komma något tidigare. 

§ 7 Bostadsanpassning, Susann Markussen 

För att få bostadsanpassningsbidrag ska man ha en långvarig eller bestående 
funktionsnedsättning. Bidrag kan beviljas, efter ansökan, för anpassning av 
bostaden som är nödvändig för det dagliga livet. De vanligaste åtgärderna är 
tröskelutjämning, anpassning av badrum, ramp och spisvakt. 

Efter att en komplett ifylld ansökan innehållande intyg från t.ex. arbetsterapeut 
eller läkare samt fastighetsägarens medgivande tittar handläggaren bl.a. på 
funktionsnedsättningens varaktighet och man kan använda sig av hjälpmedel. 
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Personen som har fått bidrag äger sin bostadsanpassning och ansvarar själv för 
reparationer och underhåll. Undantag görs för reparationer av teknisk avancerad 
utrustning t.ex. trapphissar. 

Susann Markussen svarar på rådets frågor: 

Fråga: Om man flyttar till sitt fritidsboende får man då sitt boende anpassat? 
Svar: Man får bidrag för att anpassa sitt permanenta boende. 

Fråga: Om man har en funktionsnedsättning och flyttar till  en bostad om inte är 
anpassad kan man då få bidrag? 
Svar: Om man byter bostad är möjligheten att få bidrag begränsad. Man 
förväntas välja en bostad som är lämplig utifrån den/de funtionsnedsättning/ar 
man har. 

Fråga: Har man rätt att ändra en bostadsrätt? 
Svar: Inre, mindre åtgärder behöver man inte ha bostadsrättsföreningens 
medgivande för. Om åtgärden däremot är yttre eller omfattande behöver man få 
föreningens medgivande. 

§ 8 Framtidsplan 

Ingen närvarande tjänsteman kunde informera om Framtidsplanen. Det 
bestämdes att en grupp ska bildas för samarbete kring kommande Framtidsplan. 

I Framtidsplanen refereras till Serviceguiden. På rådets fråga vad serviceguiden 
är och vad den innehåller har Ida Claesson lämnats skriftligt svar. Svaret delades 
ut till rådet samt biläggs protokollet. 

§ 9 Ny hemtjänstutförare, Adam Hedstig 

Adam Hedstig berättar att det har skickat o ut information till alla brukare i 
hemtjänsten om att det från och med första mars finns en ny utförare inom 
hemtjänst, Lindalens Omsorg AB. Företaget finns sedan tidigare etablerat i 
Nacka och Tyresö. 

Lindalens Omsorg AB kommer att bedriva verksamhet mellan 7.00 och 22.00 
alla dagar. Det innebär att nattpatrull samt att åka på larm även fortsättningsvis 
kommer att utföras av kommunens hemtjänst. 

Adam berättar vidare att byta från kommunes hemtjänst till Lindalens Omsorg 
AB tar ungefär 5 dagar. 

§ 10 Enkelt avhjälpta hinder och hinder i den fysiska miljön 

Listan, som skickades ut med kallelsen, gicks igenom. Inga nya punkter lades till 
på listan. Tornas Enqvist och Patrik Andersson bjuds in till nästa möte. 

§ 11 Organisationerna informerar 

Sivert Eklöf (PRO Stjärnhov) — Kursverksamheten är igång förutom kören, där 
man inte har kunnat hitta någon ny ledare. 

Ingalill Karls dotter (PRO Gnesta) — Nya kurser har startat upp bl.a. medicinsk 
yoga och aktiespararkurs. 
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Bengt Landin (SPF) — friskvårdsvandringarna startar upp under april. Ann-Sofie 
lindström ingår i vårdcentralspatrullen. SPF Seniorerna Gnesta-Daga byter 
namn till SPF Seniorerna Gnestabygden. 

Kerstin Landin (HSO) — Inte någon verksamhet eventuellt kommer plis att 
delas ut under året. 

§ 12 Ordföranden informerar 

Ingrid Jerneborg Glirnne informerar om den kommande hyreshöjning som 
socialnämnden ska ta beslut om. 

Höjningen kommer att ske från och med första december. Det är de lägenheter 
som ägs av Gnesta hem och hyrs ut av socialförvaltningen som berörs. 
Strandhagen berörs dock inte. 

Det blir en stor höjning på en gång men ingen kommer att betala något 
retroaktivt för de år man inte har fått någon höjning. 

Infoituation kommer att skickas ut så fort som möjlig för att de boende ska ha 
möjlighet att ansöka om bostadstillägg i god tid. 

§ 13 Övriga frågor 

Matsvinn — Rådet undrar om det finns möjlighet att ta till vara överbliven mat 
från skolor och Träffpunkten och t.ex. sälja den i lådor. Förslag väcks om att ett 
E-förslag ska lämnas in till kommunen i frågan. 

Busshållplatser vid vårdcentralen — Vid genomförandet av Vårdcentralpatrullen 
konstaterades att det saknas busshållplats vid Gnesta vårdcentral. Rådet framför 
att det vore önskvärt att ha en busshållplats vid vårdcentralen. Ingrid Jemeborg 
Glimne föreslår att frågan tas upp i Regionala utvecklingsnämnden. 

Skrivtolkar — Det saknas information om att det går att beställa skrivtolkar till 
t.ex. möten och besök på vårdcentralen. För att boka/beställa en skrivtolk 
kontaktaktar man tolkcentralen i Eskilstuna. Frågan förs vidare till bl.a. 
socialförvaltningenåkommunikatör 

(. 7bity 
Marie Solter 

Sekreterare 
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